

北京大学
中国

PEKING
UNIVERSITY
CHINA

经济科学

Economic Science

2021 | Number 2



ISSN 1002-5839



9 771002 583211

2021年

第2期

(总第242期)

目 录

逆周期调节、公共资本与经济增长	马文涛 董松柯 (5)
应对疫情冲击的货币政策调控机制研究	马 理 范 伟 (19)
交通基础设施建设、市场可达性与企业出口产品质量	吴群锋 刘 冲 祁 涵 (33)
代销出口与企业的生产率动态增长 ——基于动态结构模型的分析	刘 卉 王永进 (47)
制造业集聚与生产效率：新证据与新机制	王立勇 吕 政 (59)
实体企业影子银行化会加剧违约风险吗？	毛志宏 哈斯乌兰 金 龙 (72)
扶贫开发政策会促进贫困地区工业企业资本增长吗？	王书斌 (85)
领导风格和代际特征对中国制造业员工离职的影响	杨时羽 任 润 张占武 张一弛 (97)
医疗需求释放、患者道德风险还是供方诱导需求？ ——基本医疗保险类型转换后医疗费用上涨的路径研究	朱铭来 王恩楠 (110)
延迟退休、隔代教养与企业年金缴费率	于文广 李 倩 王 琦 (123)
城市的移民多样性与创业选择	余玲铮 娄世艳 王建楠 魏下海 (135)
20 世纪 50 年代产值指标讨论的历史回顾与方法论辨析 ——以孙冶方《从“总产值”谈起》为主线	高敏雪 (148)

CONTENTS

- Countercyclical Adjustment, Public Capital, and Economic Growth
 Ma Wentao, Dong Songke (5)
- Research on the Monetary Policy Regulation Mechanism Responding to the Epidemic Shock
 Ma Li, Fan Wei (19)
- Transportation Infrastructure, Market Access and Export Product Quality
 Wu Qunfeng, Liu Chong, Qi Han (33)
- Carry-along Export and Dynamic Productivity Growth of Enterprises: An Analysis
 Based on Dynamic Structure Model
 Liu Hui, Wang Yongjin (47)
- Manufacturing Agglomeration and Production Efficiency: New Evidence and New Mechanism
 Wang Liyong, Lyu Zheng (59)
- Will the Shadow Banking Activities of the Real Sector Increase Default Risk?
 Mao Zhihong, Hasiwulan, Jin Long (72)
- Does Poverty Alleviation and Development Policy Promote Industrial Enterprise Capital
 Growth in Poverty-Stricken Area?
 Wang Shubin (85)
- The Effect of Leadership and Generation on Chinese Manufacturing Employees' Turnover
 Yang Shiyu, Ren Run, Zhang Zhanwu, Zhang Yichi (97)
- Normal Health Demand, Patient Moral Hazard or Supplier Induced Demand? The Source
 of Rising Medical Expenditure after the Change of Basic Medical Insurance Type
 Zhu Minglai, Wang Ennan (110)
- Postponed Retirement, Grandparent Care and Contribution Rate for Enterprise Annuity
 Yu Wenguang, Li Qian, Wang Qi (123)
- Immigrant Diversity and Entrepreneurship Choice in Cities
 Yu Lingzheng, Lou Shiyuan, Wang Jiannan, Wei Xiaohai (135)
- Debate over the Indicator of Gross Output Value in the 1950s: Revisit "Starting from
 'Gross Output Value'" by Sun Yefang
 Gao Minxue (148)